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Pilníkovský
z p r avo d a j

Milí čtenáři,

vítám vás u zimního Zpravodaje a zároveň 
vám přeji dobré předvánoční počtení.

Rok 2019 utekl jako voda a já cítím po-
vinnost vám všem poděkovat - občanům 
za jejich trpělivost s výstavbou kanali-
zace, výtečnou účast na kulturních ak-
cích i na společné komunikaci s radnicí. 
Za odvedenou práci musím poděkovat 
také zaměstnancům městského úřadu, 
zastupitelům a společnosti Lesy – Voda, 
s.r.o. Dále děkuji za odvedenou práci 
všem místním spolkům, které jsou pro 
dění ve městě určitě potřeba a bez nichž 
by kultura byla o velký kus ochuzena. 
Jsou to právě oni, kteří darují svůj vol-
ný čas z pocitu, že pro město mohou 
a chtějí udělat něco navíc. Vážím si vás 
všech. 

Letošní rok byl bohatý na nové občánky, 
těch se nám narodilo 15, z toho 8 hol-
čiček a 7 chlapců. Úspěchem je také 

vaše začlenění do systému Mobilního 
rozhlasu, komunikace prostřednictvím 
SMS a mobilní aplikace. Můžeme se 
pochlubit tím, že máme pokryto 60 % 
domácností a z toho se polovina z vás 
přidala během posledního čtvrt roku. 
Děkuji všem občanům za zájem zlepšo-
vat město. Další zájemci o tuto rychlou 
komunikaci nás mohou kdykoli kon-
taktovat nebo se mohou přihlásit jed-
noduchou registrací ZDARMA na www.
pilnikov.mobilnirozhlas.cz . Podařilo se 
nám také přemístit a více zpřístupnit 
městskou knihovnu, a to do přízemních 
prostor zdravotního střediska.

V letošním roce se nám společně také 
podařilo do vašich zahrad rozmístit 130 
nových kompostérů a přidat na sběrná 
hnízda další nádoby na textil, látky, lůž-
koviny a obuv. Rok to byl ale také ná-
ročný, výstavba kanalizace nás všechny 
omezovala v chůzi i v dopravě. Hluk, 
prach, bláto i kamení nás doprováze-
lo v běžném žití po celý rok. Výstavba 
je nyní ale na svém nejvyšším vrcholu. 
V zemi máme 95 % potrubí, 94 % šachet 
již stojí také na svém místě a máme do-
končených 75 % domovních přípojek. 
Výtlaku máme hotovo 96 % a stejné 
procento s dešťovou stokou. Již brzy za-
čneme dávat město do původní podoby. 
Ještě jednou děkuji všem za trpělivost 
a shovívavost.

V příštím roce se každopádně můžete 
těšit na další dávku kulturního vyžití, 
jen v 1. kvartále roku 2020 na nás čekají 
čtyři plesy, dvě divadla, masopustní ve-
selí, maškarní bál pro děti nebo i zdra-
votní přednáška o artróze a bolesti zad. 
Budu se na vás těšit při společném se-
tkávání.

Přeji vám, ať jsou vaše adventní a poz-
ději sváteční dny plné radosti, spoko-
jenosti a kouzelných okamžiků v kruhu 
vašich blízkých. Přeji vám všem pevné 
zdraví a šťastný nový rok.

 Váš starosta Josef Červený

přehled 
plánovaných akcí

Čaj o páté se starostou města
středa 8. 1. 2020 od 17:00 h 

 MěÚ Pilníkov
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Dívčí válka od F. R. Čecha    
pátek 10. 1. 2020 od 19:00 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Ani za milion 
komedie     

pátek 24. 1. 2020 od 19:00 h 
sál restaurace Slunce

...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Myslivecký ples    
pátek 31. 1. 2020 od 20:00 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Masopust    
sobota 1. 2. 2020 od 13:30 h 

náměstí v Pilníkově
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Rybářský ples    
sobota 15. 2. 2020 od 20:00 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Artróza a artritida, 
bolesti zad a ledvin

přednáška     
středa 26. 2. 2020 od 17:00 h 

zasedací místnost MěÚ
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Sportovní ples   
pátek 28. 2. 2020 od 20:00 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Obecní ples   
pátek 6. 3. 2020 od 20:00 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Dětský maškarní karneval     
neděle 8. 3. 2020 od 13:30 h 

sál restaurace Slunce
...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Buď moje bejby    
sobota 21. 3. 2020 od 14:00 h 

 Divadlo Palace
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ordinační hodiny

Pondělí 7:30 – 13:00 od 8:00 lékař

od 7:30 do 9:30 akutní stavy

od 9:30 objednaní

Úterý 16:00 – 18:00 Prevence objednaní

Středa 7:30 – 8:30 odběry krve

Čtvrtek 7:30 – 18:30 od 8:00 lékař

od 7:30 do 9:30
od 13:30 do 15:00 akutní stavy

od 9:30 do 13:30
od 15:00 do 18:30 objednaní

Pátek 7:30 – 13:00 od 8:00 hod lékař

od 7:30 do 9:30 akutní stavy

od 9:30 objednaní

ordinační hodiny

Pondělí 7:30 – 14:30

Úterý 7:30 – 16:30

Středa 7:30 – 14:30

Čtvrtek zavřeno

Pátek 7:30 – 13:30
bolesti a děti

Sobota, neděle, svátky* 8:00 – 12:00

otevírací doba

Úterý 13:00 – 17:30

Úřední hodiny

Pondělí 8:00 – 17:00

Středa 12:00 – 16:00

Pondělí od 17:00 Blanka Simonová

Středa od 19:00 radka ottová

ordinace Bez objednání Pouze objednaní

Pondělí 9:00 – 10:00 / 16:00 – 18:00

Úterý 8:00 – 10:00 / 13:00 – 15:00 15:00 – 19:00

Středa 8:00 – 10:00 / 13:00 – 15:00 15:00 – 19:00

Čtvrtek 8:00 – 10:00 / 13:00 – 15:00 15:00 – 19:00

Pátek 8:00 – 10:00 / 16:00 – 18:00

Mimo ordinační dobu: operace, výjezdy k pacientům, předem objednaní 
pacienti. Prosím využívejte rezervační kalendář pro objednání kdykoliv mezi 
7 – 19 hod. kalendář je umístěn na webových i facebookových stránkách 
veteriny. Provoz během vánočních svátků bude upraven a zveřejněn u dveří 
nebo na webových stránkách.
Výjezdová a pohotovostní služba: objednávat na telefonu ve všední dny 
v hodinách 8 – 18 hod. akutní pacienti mohou volat kdykoliv.
V neakutních případech respektujte prosím pracovní dobu. Děkuji.
Změny (dovolené apod.) v ordinačních hodinách prosím sledujte na: 
www.veterina-pilnikov.cz 

* dle rozpisu uvedeného v denním tisku, na internetu:
 www.kr-kralovehradecky.cz nebo www.hmc.cz/lspp.htm
 a na dveřích stomatologie trutnov, ulice Polská 91

Jana Podlipná

přes zimní období UZaVŘen, 
individuálně možno otevřít

informace

MUDr. Magdaléna Šturalová
› sestra Šárka Vrátná • tel.: +420 605 380 590

Soukromá stomatologická ambulance SANOVA s.r.o.
MUDr. Milena Brátová, MUDr. Pavla Tučková
› sestra Erika Dobrovičová • tel.: 499 898 125

Josef Červený
› starosta • tel.: 603 558 852
Miluše Čubičová 
› referent, podatelna • tel.: 499 898 921
Ing. Tomáš Voborník
› referent investic a majetku • tel.: 605 158 342

MVDr. Julie Lásková • tel.: 608 218 632

Dušan Hanuš • tel.: 777 259 746

praktický lékař pro dospělé

Zubní ordinace pilníkov

knihovna

veterina pilníkov

městský úřad a lesy – voda, s.r.o. 

sběrný dvŮr

Jóga v tělocvičně
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Jak pokračuJe dál realiZace kanaliZace 
v pilníkově – část vi.
V současné době máme 95 % kanalizačního potrubí v zemi. Zbytek bude dokon-
čen v příštím roce. V listopadu ještě proběhnou v ulici Hradčín tlakové zkoušky 
přeložky vodovodu a stavba se na zimu plně přesune do areálu čistírny odpad-
ních vod.

Jak už zaznělo na veřejné schůzce  
s občany dne 4. 10. 2016 a 11. 10. 2018, 
město Pilníkov zajistí na své náklady 
smlouvy se sousedními nemovitostmi, 
projekt a územní souhlas Městského 
úřadu v Trutnově na výstavbu kana-
lizačních přípojek. Majitelé každého 
domu, který se napojí na veřejnou ka-
nalizaci, tak ušetří nejen čas za vyřízení 
povolení, ale i peníze za projektovou 
dokumentaci a 1000 Kč za správní po-
platek. Od 18. 11. 2019 kontaktujeme 
občany a předáváme k podpisům dokla-
dy k realizaci kanalizačních přípojek:

• plná moc pro město Pilníkov, aby 
zastupovalo občany u Městského úřadu 
v Trutnově, odboru výstavby, ve věci vy-
dání územního souhlasu, 

• smlouva o postoupení práv a povin-
ností a podmínek souvisejících s vý-
stavbou kanalizační přípojky,

• souhlas se záměrem umístění a rea-
lizace kanalizační přípojky pro sousední 
nemovitosti.

V případě nejasností se obraťte se svými 
dotazy na pana Ing. Tomáše Voborníka, 
referenta investic MěÚ Pilníkov, který 
vám zajistí odpovědi na vaše otázky. 
Kontakt je možný na e-mail: referent@
pilnikov.cz, tel.: 605 158 342 nebo osob-
ně při návštěvě MěÚ Pilníkov. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem ob-
čanům města Pilníkova za jejich trpěli-
vost při realizaci veřejné kanalizace, za 
vstřícnost při projednávání kanalizač-
ních přípojek a za bezproblémový sou-
hlas k napojení jejich sousedů.

 ing. tomáš Voborník

Zprávy Z města 

Po zkušenosti se zřícením opěrné 
stěny u kostela dne 1. 3. 2019 
městské zastupitelstvo rozhodlo, 
že z důvodu bezpečnosti se opraví 
opěrná stěna v korytě Starobuc-
kého potoka. 

Nároží 1. stupně základní školy 
stojí v samé blízkosti potoka, kde 
voda podemlela pískovcové kame-
ny a tím došlo k tvarové deforma-
ci stěny. Pozvaný statik Ing. Hynek 
Stiehl konstatoval její havarijní 
stav s nutností bezodkladné opra-
vy. Klimatické vlivy následující 
zimy by mohly ohrozit statiku ob-
jektu 1. stupně základní školy. Po 
kladném vyjádření Povodí Labe, 
s.p., a odboru životního prostředí 
MÚ v Trutnově proběhlo výběrové  
řízení na zhotovitele díla. Vítězem 
se stala firma KAMPA-MARYNKA 
s.r.o. Staveniště převzala 11. 11. 
2019 s plánem dokončení do vánoč-
ních svátků letošního roku.

ing. tomáš Voborník

další oprava 
opěrné stěny     

Příprava kanalizace. Foto t. Voborník opěrná zeď. Foto t. Voborník

Josef Červený
› starosta • tel.: 603 558 852
Miluše Čubičová 
› referent, podatelna • tel.: 499 898 921
Ing. Tomáš Voborník
› referent investic a majetku • tel.: 605 158 342

městský úřad a lesy – voda, s.r.o. 

sběrný dvŮr

Jóga v tělocvičně
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obměna voZového 
parku
Vážení spoluobčané, jak jste si určitě 
všimli, od minulé zimy používá společ-
nost Lesy-voda, s.r.o., nový sypač pro 
zimní údržbu. 

Sypač jsme zakoupili ve Dvoře Králové 
nad Labem u společnosti SIMED, a.s. Vý-
hodou sypače je jeho objem, kdy na jedno 
naplnění jsme schopni použít sypký ma-
teriál na celý Pilníkov. Minulý stroj jsme 
museli třikrát až čtyřikrát dosypávat. 
Jednou z dalších výhod je šíře a rychlost 
posypu, kde jsme schopni na jedné stra-
ně posypat chodník a na straně druhé při 
plném spuštění celou ulici Hradčín, vše 
v dostatečném množství. 

Nový stroj jsme získali s přispěním měs-
ta, kdy v září letošního roku zakoupilo 
nosič kontejnerů značky Portýr, který 
vyrábí WTC Píšečná, a k němu tři kontej-
nery od firmy KOVOK Jeseník. Tyto stro-
je máme od města v pronájmu. Nosnost 
tohoto stroje je i s kontejnerem 5 tun. 
Ušetří spoustu času a lidi. Jeden zaměst-
nanec může do kontejneru s pomocí ža-
cího traktůrku navážet posekanou trávu 
a druhý může sekat a nakládat na druhé 
straně města. Dva kontejnery mají bočni-
ce 80 cm a třetí je 30centimetrový, který 
je navíc vyztužen pro převoz UNC stroje. 
Díky tomu jsme zkrátili dojezdový čas na 
pracoviště na druhé straně města nebo 
v lese. Například cesta z garáže trvala 
UNC nad St. Buky 45 minut, nyní je zkrá-
cena na 15 minut. Do budoucna bychom 
chtěli za úplatu tento stroj nabízet obča-
nům. 

Dušan Hanuš

Zprávy Z města 
rekonstrukce 1. nadZemního podlaží 
obJektu čp. 58

náměstí Jako společný obývák

Jednalo se o rekonstrukci dvou bytů 
a chodby v 1. nadzemním podlaží včet-
ně statického zajištění. V příštím roce 
plánujeme pokračovat v rekonstrukci 
2. nadzemního podlaží s vytvořením 
dvou garsonek o velikosti 1+kk. 

Chtěl bych poděkovat všem nájem-
níkům – Jiřině Mužíkové, Miladě Ho-
molkové a Jiřímu Peitzkerovi za jejich 
trpělivost při provádění rekonstrukce. 

ing. tomáš Voborník

ATELIéR TEčKA spolu s dalšími dvě-
ma zájemci o revitalizaci prostředí Pil-
níkova vyšel vítězně, a tak se můžeme 
nejen těšit, ale také spolupracovat na 
tvorbě vzhledu našeho města. 

Trojice mladých architektů (Jitka Žam-
bochová, Tomáš Klapka, Luboš Klabík) 
ve spolupráci s vedením města při-
pravila besedu se záměrem setkat se 
s obyvateli města, aby získala informa-
ce, názory a náměty pro svoji budou-
cí tvorbu. Zároveň ateliér přítomným 
v rámci prezentace krátce představil 
projekty, na kterých pracoval v minu-
losti, a nastínil své představy, jež by 
se týkaly tvoření pilníkovského parku 
pod kostelem a na Hradčíně, prostoru 
kolem pošty a před školkou. Mluvilo se 

o dominantách města, o chodnících, 
o materiálech, o zeleni a v neposled-
ní řadě o bolavém místě všech měst, 
o parkování. 

Součástí besedy bylo také nahlédnu-
tí do historie s Vladimírem Wolfem, 
který spolu s kolektivem pro Pilníkov 
dokončil v roce 2014 knihu Malé dějiny 
Pilníkova, kterou si můžete zakoupit 
na MěÚ v Pilníkově. 

Na závěr setkání Jitka Žambochová 
poděkovala všem přítomným za jejich 
účast a také přislíbila, že se bude s ko-
legy těšit na setkání u konkrétnějších 
architektonických vizí ATELIéRU TEč-
KA, a to nejspíše v březnu roku 2020.

JP

Máme pro vás dobrou zprávu – na akci „Rekonstrukce 1. nadzemního pod-
laží objektu čp. 58 v Pilníkově pro účely sociálního bydlení“ město Pilníkov 
získalo od ministerstva pro místní rozvoj dotaci ve výši 1 688 535,77 Kč. 

Beseda s ATELIÉREM TEČKA o architektonických krocích v centru Pilní-
kova, které nastanou, až bude dokončena kanalizace, se za účasti více jak 
65 pilníkovských občanů uskutečnila na pilníkovské radnici v podvečer 
9. 12. 2019. 

nový sypač na cesty. Foto D. Hanuš
Setkání doprovodil svým historickým vstupem 

také Vladimír Wolf. Foto J. Pachlová
ateliÉr teČka na besedě o rozvoji města. 

Foto J. Pachlová
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seJdeme se po páté Jako vždycky o páté 
aneb neformální setkávání se starostou 

Samozřejmě že starosta se s občany v obci potkává celkem běžně. Například cestou do práce, z práce nebo při řešení pro-
blémů různě po obci, ale toto je něco trochu jiného. Čaj o páté je posezení v poklidu na radnici při šálku čaje a se sušenka-
mi. V letošním roce se uskutečnila celkem čtyři neformální setkání – v lednu, dubnu, červenci a říjnu.  

Zatím naposledy se starosta s obyvate-
li sešel ve středu 9. října 2019. Pro tato 
setkání se vžil název „čaj o páté se sta-
rostou“, který vystihuje vše podstatné 
- kdy a s kým. Dříve se setkání konala 
první středu ve čtvrtletí, ale protože se 
některým tento termín nehodil, staros-
ta vstřícně přeložil setkávání na druhou 
středu ve čtvrtletí. 

Setkání již mívají své stálé účastníky, ale 
postupně přibývají další. Tentokrát si 
přišlo se starostou popovídat dvaadvacet 
obyvatel. Tedy více než na veřejné zase-
dání. Proto setkání neprobíhalo v kance-
láři starosty, kam by se všichni nevešli, 
ale v zasedací místnosti. I tak byl připra-
vený stůl zaplněn do posledního místeč-
ka a byli jsme kolem něho pěkně namač-
kaní! 

Starosta na těchto setkáních obvykle 
nejprve seznámí účastníky s nejaktuál-
nějšími informacemi a problémy ve měs-
tě a samozřejmě i osobně připraví čaj či 
kávu pro každého hosta. Každý dostane 
vybrat, jaký čaj má nejraději - černý, ze-
lený, ovocný či bylinkový. Vše má připra-
veno. 

Starosta si na každého udělá čas, s kaž-
dým promluví a probere s ním jeho pří-
padné problémy a pokusí se navrhnout 
nějaké řešení. Při složitějších problé-

mech domluví schůzku v následujících 
dnech u sebe v kanceláři. A některé pro-
blémy jsou z pozice starosty v podstatě 
neřešitelné. Je s podivem, že i když se na 
setkání někdy řeší i velmi nepříjemné 
problémy, a že jich je nyní docela dost, 
vše probíhá v klidu. 

Od účastníků setkání jsem se dozvěděl, 
že jim starosta vysvětlil vše, co je zají-
malo, a že přijdou zase, i když nic chtít 
nebudou. Potom jsem několik otázek po-
ložil i Josefu červenému: 

co tě přivedlo k tomu pořádat čaj o páté se 
starostou? 

Přijde mi to jako prima nápad. Jedná se 
vlastně o neformální setkání s občany. 
A setkávání a být spolu jsme slibovali již 
v naší volební kandidátce. Navíc mají ob-
čané volný prostor se neoficiálně zeptat 
na konkrétní věc, která je zajímá nebo 
trápí, na to, co se děje v obci, anebo chtějí 
projevit vlastní názor. Paradoxem je, že 
na čaj o páté se starostou města tento-
krát přišlo více lidí než na veřejné zase-
dání. Musím se nad tím vážně zamyslet.

co ti tato setkání přináší? 

Pro mě je to příjemné setkání s občany, 
kterým chci věnovat svůj volný čas. Jak 
vidno, po roce starostování chtějí i obča-
né svůj volný čas věnovat starostovi, a to 

i přesto, že je město nyní vinou stavby 
čOV a kanalizace rozkopané. 

a pro hnidopichy - ten čaj platíš ze svého?  

Tak to je různé, lektvar do čaje již pravi-
delně a po čtvrté nosí pan Včeliš, čaje mi 
nosí také hosté a některé jsem si přinesl 
z domova, cukroví také platím já. Takže 
jen cukr, voda, elektřina a káva pro tebe 
je městská. Například na poslední stře-
deční setkání donesla nejstarší účastni-
ce paní Prokopcová krabici čaje a také 
výborné plněné sušenky. Takže se nám 
z toho stala taková sešlost, kde vždy ně-
kdo něco málo zajistí a pro město jsou 
náklady minimální.

nakonec starosta prozradil, že čaj se sta-
rostou se bude konat i nadále, takže: 

kDy: druhou středu ve čtvrtletí 

kDe: na radnici 

Jak: neformálně 

ProČ: jen tak si popovídat se starostou, 
sdělit mu své názory a zjistit, co se chystá 

Chcete-li se blíže seznámit se starostou 
a neformálně se ho zeptat na jeho názo-
ry na konkrétní problém, přijměte někdy 
jeho pozvání na čaj o páté! Nebojte se, 
nekouše!

Jaroslav Blažek 

Podzimní čaj o páté. Foto J. Červený
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Myslivecký spolek Pilníkov hospodaří 
v honitbě pronajaté od Honebního spole-
čenstva Pilníkov, což je ze zákona spolek 
vlastníků honebních pozemků, chránící 
zájmy těchto vlastníků. 

Kromě myslivosti se všichni členové po-
dílejí na práci pro společenské a kulturní 
vyžití obyvatel našeho městečka. Město 
Pilníkov poskytuje na tuto činnost spol-
ku veřejnou finanční podporu, o kterou 
každoročně žádáme a dokládáme její čer-
pání. Příspěvek využíváme na podporu 
kroužku mladých příznivců myslivosti, 
který vede pan Dušan Hanuš, na organi-
zaci tradičního letního mysliveckého dne 
pro děti „Půlení prázdnin“ a na další akce.

Aktuálně máme za sebou tradiční mys-
liveckou zábavu „Poslední leč“, které se 
zúčastnilo 83 hostů, ale bohužel z toho 
pilníkovských bylo méně než polovina.  

Zanedlouho nás čeká příprava další tra-
diční kulturní akce - mysliveckého bálu 
a budeme rádi, když budeme moci přiví-
tat co nejvíce pilníkovských spoluobčanů.

Co je náplní myslivecké činnosti členů 
Mysliveckého spolku Pilníkov, co nás trá-
pí a těší a jaké jsou plány do budoucna, to 
si necháme na další příspěvek v Pilníkov-
ském zpravodaji.

ing. Jaroslav kult,  
předseda výboru spolku

Za nepříznivého počasí a v zimě se schá-
zíme ve srubu. Děti si zde vymalováva-
jí a kreslí různé obrázky s mysliveckou 
tematikou, hrají různé hry a řeší kvízy. 
Letos vyrábíme dárky pro rodiče k Vá-
nocům. V minulých letech jsme vyráběli 
ptačí zob do sítí nebo kokosových oře-
chů. Když nám počasí dovolí, vyrážíme 
na vycházky po okolí přikrmit zvěř nebo 
daňky v místních chovech. 

S dětmi navštěvujeme výstavy trofejí, 
které se konají na lesnické škole v Trut-
nově, svod štěňat lovecky upotřebitel-
ných psů, a jak je u dětí obvyklé, chtěly 

by všechny štěně, které zde viděly, hned 
domů. V květnu probíhá výlet na výstavu 
Natura Viva v Lysé nad Labem, kde kul-
turně propagační komise českomoravské 
myslivecké jednoty pořádá doprovodný 
program pro malé milovníky přírody. S 
dětmi jezdíme do Bernartic, kde pozorují 
jelení, poté i daňčí říji a dostanou výklad 
o zvěři od někoho jiného než od nás. Děti 
dále navštívily společně s malými hasiči 
za přispění Městského úřadu v Pilníkově 
aquapark v Polsku. 

Za vedení kroužku jsem rád, že ho na-
vštěvuje tolik dětí, které své úkoly plní 

svědomitě a s nadšením. Děkujeme pá-
nům Pražanovi a Lenhartovi st., kteří se 
starají o topení na srubu a občerstvení, 
Městskému úřadu v Pilníkově, Ing. Sku-
tilovi a panu Šlégrovi za dopravu na akce 
a v neposlední řadě Ing. J. Kultovi, který 
tlumočí naše přání a potřeby do spolku.

Budou-li vaše děti chtít, mohou mezi nás 
přijít každou středu od 15.30 h na srub.

Všem přejeme hodně zdraví a mnoho 
úspěchů v nadcházejícím roce.

Dušan Hanuš 

myslivecký spolek   
Společná práce myslivců a přátel myslivosti má v Pilníkově již dlouhou tradici. 
Myslivci se sdružovali v minulosti pod různými názvy, nyní na základě nového 
občanského zákoníku přijali název Myslivecký spolek Pilníkov a současně na sebe 
vzali i povinnosti vyplývající ze zákona, zejména povinnost registrace ve spolko-
vém rejstříku a zveřejňování výsledků hospodaření za každý rok.

myslivecký kroužek   
Při mysliveckém spolku v Pilníkově je veden kroužek mladých myslivců a přátel lesa, který v letošním roce navštěvuje okolo 
20 dětí nejen z Pilníkova. Společně s manželkou je vedeme k poznávání přírody, získání pozitivních vztahů k ní, respektu 
a porozumění. K tomu nám napomáhá okolní rozmanitá příroda, kde mohou děti pozorovat zvěř a způsob jejího života. 
Snažíme se předat dětem své zkušenosti a znalosti. 

Ze života spolkŮ

Víte, že…
• při podzimním společném lovu 

na černou zvěř 16. 11. 2019 byly 
uloveny 4 kusy prasete divoké-
ho?

• občané používající aplikaci Mo-
bilní rozhlas dostali upozornění 
o tomto lovu na své telefony, a 
tak svůj pohyb v lese z důvodů 
bezpečnosti mohli omezit?

• se stává při nešťastných sou-
hrách náhod, že dojde při tako-
vých akcích ke zranění? Štěstí 
stálo před časem na straně 
myslivců i skupiny airsoftových 
střelců ze Dvora králové n. l. 
Maskovaní bojovníci byli v lese 
schovaní přes noc a s pilníkov-
skými myslivci se setkali až při 
lovu. Myslivci oblečení do výraz-
ného oděvu a s ostrými náboji 
ve svých zbraních si pochopitel-
ně oddychli.

Děti z mysliveckého kroužku staví  
budku pro kachny. Foto D. Hanuš

Děti z mysliveckého kroužku vyrábí  
podzimní přírodu. Foto D. Hanuš
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Z činnosti hasičŮ pilníkov
Dne 21. 9. 2019 proběhla v Pilníkově na louce u požární nádrže od 12 hod.  
každoroční soutěž v požárním útoku družstev s názvem O štít města Pilníkov.

Soutěžilo zde 5 družstev mužů - Bernar-
tice, čermná, Havlovice, Klášterská Lhota 
a domácí Pilníkov, v kategorii ženy - Ber-
nartice, Klášterská Lhota, v kategorii star-
ší žáci - čermná A, čermná B a Vlčkovice. 
Vítěznými sbory v jednotlivých kategori-
ích byli: muži SDH Havlovice, ženy Ber-
nartice, starší žáci SDH čermná A. Chtěl 
bych poděkovat všem, kteří pomáhali se 
soutěží, všem závodním týmům a také 
všem návštěvníkům soutěže, protože to 
byl moc příjemný a krásný sportovní den. 
Budeme se těšit na příští soutěž v požár-
ním útoku, která se bude konat dne 26. 9. 
2020 od 13 hod. opět na louce u požární 
nádrže. 

Jednotka hasičů 
Ke dni 27. 11. 2019 evidujeme celkem 42 
událostí různého typu. Přes letní obdo-
bí jsme vyjížděli k likvidacím bodavého 
hmyzu, čištěním silnic, potrubí v cestách, 
popadaným stromům a také k záchraně 
osob za použití automatizovaného exter-
ního defibrilátoru v rámci systému First 
Responder na vyžádání Zdravotnické zá-
chranné služby Královéhradeckého kra-
je. Chtěl bych poděkovat Základní škole 
v Pilníkově, potažmo paní ředitelce Mgr. 
Skořepové, za darování pomůcky pro ná-
cvik nepřímé srdeční masáže u člověka se 
zástavou krevního oběhu. Tímto darem 
se stává odborná příprava hasičů zase 
o něco lepší. Odbornou přípravu u naší 
jednotky se snažíme provádět svědomi-
tě, jelikož události, u kterých pomáháme, 
už vyžadují určitou odbornost. Vybavení 
u jednotky se modernizuje a přibývá nové 

a je potřeba neustále školit hasiče v ob-
sluze a použití u zásahů. Hasiči sloužící 
v jednotce se pravidelně scházejí každé 
úterý v hasičské zbrojnici od 15 hod., kde 
probíhá kontrola techniky a vybavení 
a menší pravidelná školení či vyjedeme 
k pracovní činnosti pro město. Potom 
4x do roka máme 12hodinovou službu 
na vlastní požární zbrojnici, kde probí-
hají různá cvičení zásahů na mimořádné 
události: požáry, záchrana osob, doprav-
ní nehody, chemické látky, radioprovoz 
a i BOZP u zásahů a mnoho dalších dle 
platného pokynu GŘ HZSčR. Děkuji moc 
všem členům za službu v jednotce a je to 
pro mě čest, že můžu velet zrovna tako-
véto jednotce.

Dne 13. listopadu 2019 ukončilo službu 
u hasičů v Pilníkově technické vozidlo 
Mitsubishi L300 a odvezl si jej nový ma-
jitel. Vozidlo bude nahrazeno novým do-
pravním automobilem, který bude vyro-
ben během měsíce prosince 2019. S jeho 
financováním značně pomohla dotace od 
Královéhradeckého kraje a Ministerstva 
vnitra čR. Po přebrání vozidla budeme 
pořádat slavnostní uvedení do služby 
a termín pro ukázku veřejnosti upřesní-
me.

Informace pro občany
kdo z vás se bude chtít zbavit železného 
šrotu a nevyplatí se mu to odvézt do sběrny, 
je možnost kontaktovat hasiče v Pilníkově 
a my pro sběr přijedeme o odvezeme ho. 
kontakt: 606 405 602.

libor luňák, velitel hasičů Pilníkov

Český rybářský svaz, místní 
organizace Pilníkov vychovává 
za přispění pana Paděry mladé 
rybáře. Bohužel oproti minulým 
letům navštěvuje kroužek málo 
dětí, ale i tak jsme rádi. 

Děti se naučí poznávat ryby a jiné 
vodní živočichy, naučí se zacházet 
s rybářským náčiním. Po zkouškách 
na první rybářský lístek děti jezdí po 
okolí na závody pořádané místními 
organizacemi, kde se daří obsazo-
vat přední příčky. Jen při pořádání 
posledního kroužku ve Vítězné, kdy 
se s dětmi v daném roce loučíme, 
se nedaří. Před závody chytají nej-
větší a nejtěžší ryby na rybníce, ale 
při závodech jen „čudly“. Snad se to 
někdy v budoucnu povede. Při závo-
dech se učí, jak zvládnout rybu bez 
cizí pomoci, protože na kroužku se 
jí dočkají od vedoucích nebo rodičů. 

Kroužek není jen o zábavě, ale děti 
se učí vše od začátku rybího života, 
navštěvují sádky v Trutnově, kde 
jsou jim ukazovány výtěry ryb a je-
jich další stádia. V jarním čase děti 
chodí vysazovat do malých toků 
plůdek, pomáhají při slovech rybní-
ků a při každé návštěvě rybníka je 
jim vštěpováno, jak by se měly cho-
vat k přírodě. 

Děkujeme Městskému úřadu Pilní-
kov za dopravu a za rybník, kde se 
učí zvládat rybolovné techniky, Ing. 
Skutilovi za půjčení přívěsu na roz-
loučení s kroužkem, kde děti mají 
spací zázemí, a samozřejmě všem, 
kteří dětem pomáhají jiným způso-
bem. 

Dušan Hanuš

rybářský 
kroužek

loučení se starým vozem. Foto libor luňák
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sociální výbor  
v roce 2019
Hlavní náplní práce sociálního výboru 
je setkávání s našimi spoluobčany  
a blahopřání k významným kulatým 
životním výročím. 

V průběhu roku 2019 jsme tak navštívi-
ly celkem 70 občanů, z toho 47 občanů 
ve věku 70 let, devět ve věku 75 let, čty-
ři osmdesátníky a deset občanů ve věku 
90 let a více. Nejstarší občance Pilníko-
va bylo letos krásných 98 let. Pokud nás 
pozvete, popřejeme i k dalším výročím, 
ale například výročí svateb nemůžeme 
z městských evidencí zjistit. I přesto jsme 
letos byly na jedné zlaté svatbě. 

Ve spolupráci s MŠ a ZŠ Pilníkov, která 
obstarává kulturní vystoupení, jsme za-
jistily dvě vítání občánků, při nichž bylo 
přivítáno celkem deset dětí. 

Pravidelně organizuji anketu Pilníkov-
ský pelikán, která se letos konala již po 
páté a jejíž výsledky jsou vyhlašovány na 
dnech města.

Každoročně také organizujeme některé 
kulturní akce. Letos to bylo například di-
vadelní představení Sjezd divadla S. n. Ú 
ze Svobody nad Úpou nebo předvánoč-
ní koncert smíšeného pěveckého sboru 
Chorea Corcontica z Trutnova. A samo-
zřejmě oblíbené posezení se seniory. 

V průběhu roku 2019 jsme také opakova-
ně navštěvovaly Domov pro seniory Pil-
níkov. Kromě návštěv u klientů domova 
jsme se byly podívat například na vánoč-
ním večírku a na roznášení betlémského 
světla.

Letos také proběhla dvě místní šetření 
pro potřeby Okresního soudu v Trutnově.
Výbor se po celý rok scházel podle potře-
by a podle výše zmíněných akcí a účastnil 
se většiny akcí pořádaných městem Pilní-
kov. Za jeho celoroční činnost bych chtěla 
poděkovat všem, kteří s námi spolupraco-
vali a pomáhali nám. Jmenovitě se jedná 
hlavně o Emilii Najmanovou a Pavlínu 
Pechanovou.
        

Hana Blažková
předsedkyně sociálního výboru

Podle slov Petra Pěchoče, který kultur-
ní výbor vede, se plánování, přípravy 
i úsilí všech pořadatelů bohatě vrátilo 
ve velkém zájmu prosincových radová-
nekchtivých návštěvníků. Dětí přišlo 
devadesát a mohly si od 14 hodin do-
syta užít soutěže, tancování i mikuláš-
skou nadílku. 

Po skončení programu čertovin po-
kračovala ve vánočním duchu první 
prosincová neděle na pilníkovském 
náměstí. Již krátce po 16. hodině se 
příchozí mohli setkat v atmosféře vá-
nočních melodií, které pouštěl Zbyněk 
Koláčný, nad kalíškem svařeného vína 
od hasičů nebo zakoupeného v okénku 
městského úřadu. Srdečným přivítá-
ním všech Pilníkovanů panem staros-
tou Josefem červeným byla zahájena 
živá hudební produkce, kterou tradič-
ně odstartovaly dívky z pilníkovské 
základní školy se svým pásmem koled, 
které nacvičily s paní učitelkou Svět-
luší Pospíšilovou. Pomyslná hudební 
štafeta programu byla předána Janě 
a Martinovi Pachlovým, kteří také ně-
kolika vánočními písněmi chtěli zpří-
jemnit přítomným čas do 17. hodiny. 
Potom už stačilo jen společným odpo-
čítáním do lehce mrazivého podvečera 
odstartovat světelnou část života pil-
níkovského vánočního stromu, který 
nám letos bude zdobit náměstí.

JP

Kulturní výbor chce touto cestou po-
děkovat nejen občanům, kteří spole-
čenské akce navštěvují, ale hlavně také 
spolupořadatelům z řad dobrovolníků, 
kteří pro vás v roce 2019 kulturní vy-
žití přichystali a bez jejichž pomoci by 
se akce daly jen špatně zorganizovat. 
Předvánoční díky tedy na „křídlech“ 
stránek Zpravodaje letí za: Míšou Jan-
kovičovou, Světlanou Onodi, Patrikem 
Onodi, Hankou Moravcovou, Adamem 
Bakošem, Josefem Soblem, Jiřkou Sob-
lovou, Martinem Soukupem, Martinem 
Pachlem, Terezou Kňourkovou, Vaš-
kem Žaloudkem ml., Ingrid Sagasse-
rovou, Lukášem Prouzou, Jardou Kra-
tochvílem, Petrem Kolínem, Terezou 
Mihálkovou, Hankou Hajnou, Monikou 
Andělovou, Ondrou Soblem, Klárkou 
Hofmanovou a Páťou Maxey, také za 
místními hasiči z SDH a sportovci z TJ 
Spartak Pilníkov a v neposlední řadě 
za starostou města Josefem červeným 
a místostarostou Petrem Jiráskem. 

Těším se na připravované akce a přeji 
vám klidné prožití vánočních svátků 
a do roku 2020 hodně štěstí, zdraví 
a osobních úspěchů.

Petr Pěchoč,  
předseda kulturního výboru 

kulturní výbor a předvánoční akce 
V neděli 1. prosince kulturní výbor uspořádal na sále restaurace Slunce 
čertoviny. 

Zprávy Z výboru

emilie najmanová, Hana Blažková 
a Pavlína Pechanová. Foto J. Blažek

Čertoviny 2019.
 Foto P. Pěchoč
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Následně přišel starosta města Josef 
červený, kterému nové občánky postup-
ně představila, aby je mohl přivítat. 

Na závěr byli občánci zapsáni do pamět-
ní knihy města Pilníkova. Každá mamin-
ka obdržela květinu a starosta předal ro-
dičům i finanční dárek. Kromě toho děti 
také dostaly balíček s osuškou a hebouč-
kými plyšáky. Nakonec si starosta s rodi-
či připil na zdraví jejich dětí. 

A protože je již konec roku, ještě malé 
shrnutí. Letos bylo přivítáno celkem de-
set dětí, i když některé se narodily již 
loni. Z toho bylo šest holčiček a čtyři 
chlapci. Je zajímavé, že letos se žádné 
křestní jméno neopakuje a ani žádná 
dvojčata jsme nepřivítali. 

Přejeme dětem šťastný a radostný život 
v našem městě. 

 Jaroslav Blažek 

Pro seniory je setkání nejspíš zajímavé 
a je o něj velký zájem. Dokonce i letos 
někteří senioři dorazili ještě v období 
příprav sálu, tedy dlouho před začátkem. 
Toto je jedna z mála akcí, kam účastníci 
nejenže nepřichází až po jejím začátku, 
ale dokonce přichází s předstihem. 

Na úvod setkání nejprve všechny přítom-
né krátce přivítala předsedkyně sociální-
ho výboru Hana Blažková a na ni navázal 
starosta města Pilníkov Josef červený. Po 
nich do sálu vtančil Spolek panstva na 
tvrzi Žíželeves a při tanci předvedli své 
letošní nádherné kostýmy. 

Spolek panstva z tvrze Žíželeves měl 
v posledních letech u seniorů velký 
úspěch, a tak senioři tento spolek vyža-
dují opakovaně. Proto i letos byl tento 
spolek hlavním nositelem zábavy. čle-
nové spolku zatím pokaždé přišli v oble-
čení z jiného období. Letos se představili 

dámy v róbách a pánové v oblecích z ob-
dobí biedermeieru. Toto období je vlast-
ně obdobím pozdního klasicismu dato-
vané mezi roky 1815 – 1848. Ze známých 
umělců se sem řadil například rakouský 
hudební skladatel Franz Schubert nebo 
čeští představitelé jako Václav Kliment 
Klicpera, Josef Kajetán Tyl či Magdalena 
Dobromila Rettigová. 

Po úvodním představení spolku se jeho 
členové rozptýlili mezi naše seniory, po-
vídali si s nimi a také je vyzývali k tanci. 
Někdo se z počátku bránil, ale většina 
přítomných nakonec neodolala a s dá-
mami i s pány v dobových kostýmech si 
zatancovala. K tomu hrál osvědčený Vla-
dimír Prokopec, jenž střídal různě rychlé 
písničky, takže si každý mohl zatancovat 
v rytmu, který mu vyhovoval. A když se 
netancovalo, byly na každém stole chle-
bíčky, připravené členkami sociálního 

výboru, ke kterým si senioři mohli zdar-
ma objednat kávu nebo čaj. 

Celé odpoledne rychle utíkalo a nikdo ne-
měl čas se nudit! 

I letošní posezení zorganizovaly člen-
ky sociálního výboru Emilie Najmano-
vá a Pavlína Pechanová v čele s před-
sedkyní Hanou Blažkovou. Distribuci  
osobních pozvánek tentokrát zajisti-
ly Emilie Najmanová, Květa Slavíková  
a Hana Blažková.

Setkání se zúčastnilo 52 seniorů a všem 
se opět velmi líbilo. Ani odejít se někte-
rým nechtělo! A když se senioři chystali 
domů, někteří se ještě ptali: „Nám se to 
moc líbilo! A přijedou příští rok zase? A co 
budou mít na sobě?“ 

Jaroslav Blažek

poseZení se seniory   
Rok se s rokem sešel a opět přišel podzim. A to je čas na posezení s našimi pilníkovskými seniory. A tak se o nedělním 
odpoledni 17. listopadu 2019 o třetí hodině ve vyzdobeném sále restaurace Slunce sešlo mnoho místních seniorů. 

podZimní vítání  
občánkŮ 
V neděli 29. záři 2019 odpoledne se 
v zasedací místnosti pilníkovské rad-
nice sešli nejmladší občánci se svými 
rodiči, prarodiči a dalšími příbuznými 
se starostou města. 

Sociální výbor totiž připravil druhé letoš-
ní vítání nových občánků. Tentokrát bylo 
přivítáno hned šest občánků – dvě dívky 
a čtyři chlapci: 

• Václav Homolka

• Sebastian Kubeš

• Jakub Smutný

• Michal Štefan

• Natálie Šrůtková

• Linda Kryšpínová

Přítomné ve slavnostně podzimně vyzdo-
bené místnosti nejprve přivítala předsed-
kyně sociálního výboru Hana Blažková 
a poté pozvala děti z místní základní ško-
ly pod vedením Mgr. Světluše Pospíšilové, 
které měly připravené krátké pásmo pís-
niček a básniček pro děti.

Společné foto se starostou. Foto H. Blažková
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vánoční strom 2019 
V úterý 26. 11. 2019 pracovníci spo-
lečnosti Lesy-voda, s.r.o., postavili na 
Náměstí vánoční strom.

Strom smrk pichlavý – stříbrný pochází 
od domu pana Josefa Kužela z Letné, kte-
rý požádal o jeho odstranění pro nebez-
pečí poškození domu při případném pádu 
stromu. 

U domu Jan Šída uvázal strom za vršek 
na jeřábové rameno, odřízl ho od pařezu 
a zkrátil o holou část kmene. Po polože-
ní na sousední louku jsme strom zkrátili 
o holou část kmene v délce asi tří met-
rů a odstranili spodní nevzhledné větve. 
Následně jej jeřáb firmy MEPO z Kunčic 
nad Labem naložil na traktorový vlek, 
zapůjčený od Ing. Jaroslava Kulta. Po na-
ložení jsme strom upevnili na vlek a svá-
zali větve, aby nedošlo k jejich poškození. 
Potom jsme jej za traktorem, řízeným Ja-
nem Andělem, dopravili přes Hradčín na 
Náměstí.

V letošním roce se jevil jako největší pro-
blém průjezd přes rozkopaný Hradčín, ale 
i to se nakonec díky dohodě s firmou OHL 
povedlo. Zde Dušan Hanuš ořezal spodní 
část kmene v délce 160 cm na válec o prů-
měru 30 cm a usadil strom do stojanu na 
náměstí. U všech prací asistoval Jaromír 
Krejčík. Ve čtvrtek 28. 11. 2019 Dušan Ha-
nuš s Jaromírem Krejčíkem strom ozdobi-
li z vysokozdvižných plošin od firem DZ 
Servis a Modela Trutnov.

Děkujeme panu Josefu Kuželovi st. za po-
skytnutí stromu a panu Jaroslavu Kultovi 
za zapůjčení vleku.  

Jan Šída

ZaJímavosti

pilníkovský malíř portrétŮ 
Ve druhém letošním čísle Pilníkovského zpravodaje jste se mohli dočíst 
o  obraze, který obdrželo město Pilníkov jako dar od místního umělce – ma-
líře Kamila Kempfa. Možná ho znáte, možná ho potkáváte, ale co o něm 
víte? Věděli jste vůbec, že maluje? Někteří určitě ano a pro ty ostatní jsem si 
s ním o malování trochu popovídal. 

Jste Pilníkovan od narození? 

Ne, ne, narodil jsem se v Trutnově 
22. 9. 1973 a pocházím ze Starých 
Buků. Do Pilníkova jsem začal chodit 
do ZŠ a asi před osmi lety jsem se do 
Pilníkova přestěhoval. 

Vy jste profesí malíř, nebo se živíte  
něčím jiným? 

Po základní škole jsem se vyučil peka-
řem a potom jsem pět let pekl rohlíky 
ve Východočeských pekárnách a cuk-
rárnách v Trutnově. Pak jsem pracoval 
tři roky v Siemensu, kde jsem navíjel 
toroidní trafa. Dalších 17 let jsem se 
živil zedničinou, ale teď pracuji jako 
zahradní architekt pro jednu trutnov-
skou firmu. Takže na malování nejsem 
závislý. 

Malování máte v rodině, nebo jste prv-
ním malířem? 

Mám bratrance a ten maluje krajinky. 
Jako děti jsme k němu jezdili a u něho 
jsem poprvé viděl práci s olejovými 
barvami, přípravu plátna a další nutné 
základy. Tehdy mě bavilo kreslit hlav-
ně tužkou.  

kdy jste začal malovat? Pamatujete se 
ještě na svůj první obraz? 

V šestnácti letech jsem chodil půl 
roku dvě hodiny týdně na uměleckou 
školu v Trutnově. Tam se ten rok ná-
hodou malovaly portréty. To mě zau-
jalo a namaloval jsem tam svůj první 
portrét, tedy přímo autoportrét. Byl to 
můj první olejový obraz. Potom jsem 
plných 24 let nemaloval a pak jsem se 
k malování vrátil. 

co bylo impulsem k tomu, že jste po  
tolika letech opět začal malovat? 

Zpátky k malování mě vlastně přived-
la manželka. Navrhla mi to jako formu 
odpočinku po fyzicky náročné práci. 
Tak jsem to zkusil a maluji stále. Ma-
lování je pro mě zábava a hlavně rela-
xace po práci. 

Malování jste studoval, nebo jste  
samouk? 

Jsem internetový samouk, ale základy 
jsem samozřejmě již nějaké měl. In-
ternet mi pomohl zjistit, jak se co dělá 
nyní. Přeci jenom za 24 let se některé 
věci trochu změnily. Také mi umožnil 
prohlédnout si díla známých malíř-
ských mistrů. 

kamil kempf. Foto J. Blažek

Jak se stavěl vánoční strom. Foto J. Červený 
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na Vašem FB jsem viděl převážně portréty 
a několik zátiší. co nejčastěji nebo nejraději 
malujete? krajinky nemalujete? Jak si téma 
vybíráte? 

Maluji, co mne zaujme, co se mi líbí. Mám 
rád v malování svobodu, ale na přání ma-
luji i podle fotografií. Nejraději maluji 
portréty, ale občas udělám i nějakou tu 
krajinku nebo zátiší. 

a co živé modely? 

Maluji po práci a jsem dost zaneprázd-
něn, takže modely by se mnou musely asi 
bydlet, aby byly k dispozici, když mám 
zrovna čas. 

kdo ze známých lidí má Váš obraz? 

Asi nejznámější majitelkou mého obrazu 
je známá módní návrhářka a designérka 
Blanka Matragi nebo liberecký fotograf 
Radek TEOPE Drbohlav. 

kde čerpáte inspiraci? kdo je Vaším nej- 
oblíbenějším malířem? 

Mám dva nejoblíbenější malíře, můj nej 
je nizozemský malíř, grafik a rytec Rem-
brandt van Rijn a vlámský malíř Peter 
Paul Rubens. 

na čem nyní pracujete? 

Já vždy pracuji na několika obrazech na-
jednou. Když jeden zasychá, jdu malovat 
další. Nyní aktuálně pracuji na rodinných 
portrétech. 

Máte přehled, kolik obrazů jste namaloval? 

Tak to tedy nemám! Není to důležité, 
vždyť je to jen číslo. Ale odhaduji to tak 
na 40 obrazů. Možná o něco více. Oprav-
du přesně nevím. 

Plánujete nějakou výstavu? a třeba i v Pil-
níkově? 

Výstavu sice plánuji, ale ještě nevím kdy. 
Ono to celé zorganizovat zas není tak 
jednoduché… Moje obrazy jsou mezi lid-
mi, takže jich doma na výstavu dost ne-
mám a musel bych si je na výstavu půjčit. 

Jeden z Vašich obrazů jste věnoval městu 
Pilníkov. ten nyní visí v zasedací místnosti 
na radnici a psalo se o něm v Pilníkovském 
zpravodaji 2/2019. Jaký byl impuls k tomu, 
že jste jeden ze svých obrazů daroval měs-
tu Pilníkov? 

Po pravdě řečeno, měl jsem v hlavě před-
stavu obrazu, a tak jsem ji začal přenášet 
na plátno. Když jsem obraz dokončoval, 
řekl jsem si, že by se tam hodil nějaký erb. 
Přitom jsem si vzpomněl na historický 
erb Pilníkova, který visel v kanceláři sta-
rosty. No a zároveň mě napadlo věnovat 
obraz městu. 

Na druhou stranu obrazy rád rozdávám, 
protože oči obdarovaných jiskří, a to je 
víc než peníze. Rozdal jsem již spoustu 
obrazů. 

a jak velké jsou obvykle Vaše obrazy? 

Velikost jsem sjednotil na rozměry 
60 x 80 cm, ale mám i pár atypických 
o velikosti 100 x 100 cm, 50 x 50 cm nebo 
třeba i ten pilníkovský 130 x 80 cm. 

a který je Váš nejoblíbenější? 

Miluji všechna svá díla! 

Podporuje Vás rodina? 

Rodina mě velmi podporuje už jen tím, že 
mě nechá na malování čas. 

Máte i nějaké další koníčky? 

Víc koníčků už nestíhám. Malování, hra 
na kytaru, péče o zahradu a hlavně man-
želka a děti – to jsou mé priority! 

Jaký je Váš názor na současné umění? 

Dnešní umění je asi spíš jen o jménu a pe-
nězích, já mám raději klasiku a realizmus. 

Děkuji za rozhovor a přeji ještě mnoho 
krásných namalovaných obrazů.

Jaroslav Blažek

Z toho nás už hlava bolet  
nemusí

Jako malá jsem slýchávala z úst dospě-
lých různé věštby budoucnosti, které se 
týkaly životních nesnází a občas končily 
slovy „z toho nás už hlava bolet nemusí, 
to si budou muset vyřešit mladý“. Dost 
mě to vyděsilo. „Tak to je teda bezva,“ ří-
kala jsem si, „někdo nám cosi zavaří (byla 

jsem malá a nevěděla jsem, kdo a co nám 
zavaří), ale řešit to budeme my – mladý.“ 
Většinou měli pravdu, nejsou už na světě 
a hlava je z toho opravdu nebolí. Povy-
rostli jsme a teď jsou dospělí z nás, nám 
i našim dětem se zatím žije dobře, ale 
už to má čím dál víc háčků. Stále častě-
ji slýcháme, co všechno se hroutí v tom 
hlavním a základním systému – v příro-
dě. Jsme toho příčinou. Navykli jsme si na 
snadný život, ze kterého se chce máloko-

mu ubrat pro takovou samozřejmou věc, 
kterou máme mimochodem všichni pod 
nohama, pro Zemi.

Půjdeme s pytlem

Půjde o úklid a očistu takových míst, 
kudy 99 % projíždějících profrčí ve svých 
vozech a nevšimne si, že už příkop poma-
lu přetéká a voda to není…

pŮJdeme s pytlem aneb novoroční předsevZetí 
Motto: „Nikdo nedělá větší chybu než ten, kdo nedělá nic v domnění, že to málo, co udělat může, je bezvýznamné.“ 
Edmund Burke, britský filozof

k. kempf – lennon. Foto J. Blažek
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S Petrem Ungrádem (vedoucím závodu Trutnov pro 
údržbu silnic a dálnic) a se starostou Pilníkova Jose-
fem červeným jsme se domluvili na společné úklido-
vé akci, ta se bude konat některý víkend během druhé 
poloviny března 2020 (znečištěné příkopy podél silni-
ce rychle zarůstají a v dubnu, kdy známá akce Ukliď-
me česko probíhá, je přístup k odpadu složitější). Mů-
žete tedy také podpořit aktivitu hlavně školních dětí 
- Ukliďme svět, ukliďme česko - a vydat se uklidit ty 
přilehlé části Pilníkova, které jsou při hlavních silni-
cích, a tudíž pro děti nebezpečné. Budeme rádi, když 
se přidáte, další informace najdete na plakátech. 

Novoroční předsevzetí – změna z nebe 
nepřiletí
Zkoušejte se v letošním roce i v dalších letech změ-
nit a učte tomu také děti. V Pilníkově k tomu máme 
podmínky – jsou tu kontejnery na tříděný odpad, je 
tu velká dostupnost prostřednictvím veřejné dopravy, 
škola také dlouhodobě podporuje ochranu životního 
prostředí. Udělejme z péče o životní prostředí módu, 
protože dělat z něčeho módu, to nám opravdu jde.

redakce Zpravodaje

První důležitá změna

Biologicky rozložitelné komunální odpady 
(Brko) = celoroční sběr

Podle novely vyhlášky musíme od 1. dub-
na 2019 zajišťovat sběr biologicky roz-
ložitelných komunálních odpadů (rost-
linného původu) celoročně, tedy nikoliv 
pouze od 1. dubna do 31. října, jako tomu 
bylo dosud. Sběr a uložení jsou v Pilní-
kově řešeny přistaveným kontejnerem 
naproti továrně před potokem směrem 
k železničnímu přejezdu. Dalším řešením 
je instalace kompostérů do vašich zahrad 
dle vašich potřeb a požadavků. Povinnost 
zajistit celoročně sběr BRKO je vázána na 
odpady rostlinného původu (odpady ze 
zahrad, kuchyňské odpady rostlinného 
původu). Obec tedy není povinna zajistit 
oddělený sběr biologického odpadu živo-
čišného původu (jako např. maso, kosti, 
mléčné výrobky, vajíčka včetně skořápek 
aj.). 

Důležité je, že vytříděný biologicky roz-
ložitelný odpad nekončí ve směsném ko-
munálním odpadu, za jehož skládkování 
platíme nemalé poplatky, které byly pro 
příští rok opět za strany svozové společ-

nosti Transport Trutnov navýšeny, ale je 
jako cenná surovina například komposto-
ván a tím dále využit v naší krajině.

Druhá důležitá změna
Sběr jedlých olejů a tuků

Novela vyhlášky přináší rovněž novou 
povinnost pro obce – zajistit oddělené 
soustřeďování jedlých olejů a tuků, tedy 
např. použitý olej po smažení jídel z do-
mácností. Tuto povinnost však budou 
obce mít až od 1. ledna 2020. Bohužel po-
užité jedlé oleje a tuky končí v současné 
době často zcela nesprávně v kanalizač-
ních stokách, kde způsobují nemalé po-
tíže, když postupně ulpívají na stěnách 
a snižují tak průchodnost. Použité oleje 
jsou přitom cennou surovinou, která se 
po regeneraci hodí např. pro výrobu bi-
opaliv nebo maziv, případně je mohou 
zpracovat také bioplynové stanice. Sběr 
jedlých olejů jsme povinni zajistit celo-
ročně. Vyhláška přitom stanoví, že jedlé 
oleje a  tuky nesmí být soustřeďovány 
společně s jinými biologicky rozložitel-
nými odpady.

Z tohoto důvodu také my nyní zřizuje-
me sběr jedlých olejů a tuků. Použitý olej 

mohou občané odevzdávat na sběrném 
dvoře, kde je speciální nádoba umístěna 
před uzamčenou vstupní branou nebo 
na sběrných hnízdech společně s další-
mi kontejnery na tříděný odpad (jako je 
papír, plasty, sklo) na Hradčíně, v ulici 
K Táboru a u základní školy na náměstí. 
Důležitou podmínkou je, aby použité ole-
je byly občany do kontejnerů odevzdány 
v uzavíratelných plastových obalech, nej-
lépe v PET lahvích. Důležité upozornění! 
Olej před nalitím do PET lahve nechte 
vždy řádně vychladnout.

S nádobami na olej jsme také na týchž 
sběrných místech umístili nové nádoby 
na třídění plechovek a drobného kovo-
vého odpadu. Na jednom z hnízd nám už 
stihl bohužel nějaký „hladovec“ nádobu 
odcizit.

Třídění má smysl, víte, že osm z deseti 
PET lahví uvedených na trh končí v čes-
ku ve sběru? Zálohovací systém PET la-
hví navrhovaný společností INCIEN tedy 
není nutný, současný systém třídění je 
plně funkční. Problémem je odpad po-
hozený v přírodě, ale o tom zase v příš-
tím vydání.       
                                                                           JČ

eko okénko – aneb co Je nového ve světě odpadŮ
Novela vyhlášky nyní přináší pro systémy třídění odpadů v obcích dvě důležité změny – celoroční sběr BRKO a nově i sběr 
jedlých olejů a tuků.

ZaJímavosti

Voda. Jiří Grus
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kultura

Sourozenci Cookovi je uvedli na začátek 
příběhu, který se odehrával v Londýně 
v době, kdy muži nosili vysoké klobouky 
a dlouhé pláště, vyřezávané hůlky a jez-
dili v kočárech. Během několika prvních 
stran napínavého příběhu a setkání 
s prvním drakem, který dokáže člověka 
zhypnotizovat, si děti zahrály čtenář-
ské bingo a získaly první ze čtyř dračích 
zubů na svůj náhrdelník. Po vydatné 
„krabičkové“ večeři, kterou nám ještě 
zpestřily čerstvě upečenými domácími 
moučníky Terezka Dostálová a Radka 
červená, nastala druhá část večera. Děti 
si při ní začaly zdobit svá trička nastří-
kaným dračím obrázkem anebo kresli-
ly draky podle své fantazie. Kolem 20. 

hodiny už byli všichni dost vykreslení 
a mohlo se zase číst. Po dalších několika 
kapitolách už chybělo jen dát pomyslně 
najíst také samotnému drakovi, aby nás 
přes noc u dveří dobře hlídal. To muse-
ly zařídit opět děti a čekal je za to další 
zub do sbírky. Spolu s tím čtvrtým ho 
dostaly ráno po snídani jako odměnu za 
tu právě skončenou pátou noc, kterou 
ještě všichni zpečetili svým podpisem, 
kam jinam než na listinu krále Kniho-
slava I. 

Za pomoc s organizací patří velké díky 
Blance Radiměřské, starostovi Pilníkova 
Josefu červenému a městu Pilníkov.

                                                                          JP

noc v knihovně s draky   
Jaká je nová knihovna, otestovalo v pátek 15. listopadu v noci 16 dětí. Během 
večera se postupně dostávaly na kloub drakologii díky Kronice drakologů 
s názvem Dračí oko od Dugalda A. Steera. 

Město Pilníkov pořádá 21. 3. 
2020 zájezd do pražského Diva-
dla Palace na skvostnou komedii 
„Buď moje bejby“. 

Hrají Vanda Hybnerová a David 
Novotný. Předprodej vstupenek 
od 3. 2. 2020 na městském úřadu 
u paní čubičové. 

Pilníkovská knihovna dlouhá léta 
využívala jednu z několika míst-
ností v prvním patře městského 
úřadu.  

Během podzimu 2019 proběhlo 
k radosti hned několika zúčastně-
ných její přestěhování do prostorů 
bývalého dětského oddělení pilní-
kovského zdravotního střediska. 
Zimní období četbě svědčí, a tak 
jste srdečně zváni do řad čtenářů. 
Přijďte prozkoumat police s kniha-
mi každé úterý od 13:00 do 17:30 
hodin. S výběrem či zapsáním mezi 
pravidelné čtenáře vám ráda pomů-
že paní Podlipná. 

JP

poZvánka 
Za kulturou

knihovna 
v novém 

noc v knihovně s draky 2019. Foto M. Pachl

Be my baby
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hudební klubík obývák 
Jako malovaný 
V uvolněném prostoru staré knihovny 
na městském úřadě se během prosin-
ce 2019 začal zabydlovat historicky 
první „hudební klub“ v Pilníkově. Spíše 
se jedná o místnost, kde by se čas od 
času sešlo pár lidí, které hudba zajímá 
o něco více než z rádiového poslechu či 
televizních estrád. 

Tak trochu větší obývák začali ve svých 
klubových plánech organizačně zaštiťo-
vat členové hudební skupiny Tlupa tlap. 
Mezi nápady, co se zde bude konat, jsou 
nejen poslechové večery věnované třeba 
konkrétnímu hudebnímu žánru či přímo 
nějaké konkrétní hudební (legendární) 
skupině, ale též živá vystoupení pozva-
ných hudebníků nebo malých hudebních 
těles, která si říkají o komornější prostře-
dí. V plánu je také uspořádat veřejnou 
zkoušku, a pokud by byl zájem veřejnosti, 
mohly by se zde uskutečnit i menší hu-
dební dílny.

„O náměty se nestyďte sami požádat. 
Budeme rádi, když si téma poslechového 
večera sami navrhnete a vůbec nejlepší 
scénář by byl, kdyby si konkrétní zájemce 
onen tematický večer sám vedl. Hudbou 
se sice zabýváme dlouho, ale také víme, 
že je v Pilníkově dost hudebních ,fajšme-
krů‘, kteří mají velký přehled o žánrech, 
ve kterých my třeba tak tepaní nejsme. 
„K dispozici bude notebook, internetové 
připojení, zvuková aparatura a projek-
tor,“ řekl Martin Pachl, kytarista a kapel-
ník Tlupy tlap.

Veřejná zkouška
Pokud ale už třeba v průběhu ledna za-
hlédnete v okně Obýváku vyvěšenou 
„standartu“ s motivem mikrofonu, vězte, 
že můžete vstoupit na veřejnou zkoušku. 
Pro zkoušení má Tlupa tlap vyhrazené 
neděle.

Poslechové večery, koncerty  
a dílny
Poslechové večery můžete vyhlížet, když 
v okně bude ucho. Na koncerty vás upo-
zorní opět plakáty a v okně sledujte notu. 
Hudební dílnu můžete najít pod znakem 
houslového klíče. Budeme se těšit na ná-
vštěvu a na setkání při hudebním dění 
v Pilníkově.

 Za pilníkovský oBÝVák – tlupa tlap

přiJelo k nám divadlo! 
Divadlo S.n.Ú!

V pátek 8. listopadu 2019 zavítal do Pilníkova ochotnický spolek Divadlo 
S.n.Ú ze Svobody nad Úpou. Od 19 hodin zde totiž hráli druhou reprízu své 
nové původní autorské hry Sjezd. Byla to jejich druhá návštěva v Pilníkově. 
Poprvé zde byli téměř přesně před dvěma roky, konkrétně 4. listopadu 2017, 
s komedií ze současnosti Nejlepší árie. 

Sjezd je již sedmou autorskou ko-
medií tohoto divadla. Role píše her-
cům takříkajíc přímo na tělo autorka, 
scénáristka i režisérka v jedné osobě 
Pavla Tůmová. Každý rok napíše a di-
vadelní sbor nastuduje jednu novou 
hru a vždy v září ji ve Svobodě nad 
Úpou představí veřejnosti. Každá hra 
pak má obvykle pět repríz v okolních 
obcích. Letos jsme se tak mohli již po-
druhé setkat s tvorbou divadla S.n.Ú 
i  u nás v Pilníkově. 

Letošní komedie se jmenuje Sjezd 
a její děj je zasazen do prostředí kr-
konošské boudy Na Vídrholci, ve které 
probíhá mezinárodní sjezd vědců. Bě-
hem setkávání vědců dochází k mno-
ha komickým situacím, které tato hra 
vyzdvihuje a rozvíjí. Na vědecký sjezd 
ekologů přijela řada vědců z několika 
států - Švédska, Polska, Ruska, česka, 
Slovenska, Nepálu a Rakouska. 

Ve hře vystupují tyto postavy: chata-
ři Julča a Tonda Vopičkovi, záchranář 
Pepa Vejmol, vědci Věra Bukovská, 
Vasilisa Jevdokimova, Anděla Nebes-
ká, Miriam Zima, Sigbritt Draken-
bergsson, Malgorzata Brzezinska, 
Oswald Baumgartner, Sněhuši Pouši, 
Paľo Cencúľ a kontrolor. V uvedených 
rolích se představili Andrea Francová, 
Jan Bříza, Richard Kocík, Anna Franco-
vá, Lucie Berchová, Veronika Kaňková, 

Sabina Hrnčířová, Kateřina Krtičková, 
Marie Scibiorová, David Kováč, Štěpán 
Vaněk, Jiří Horák a Stanislav Kopiš. 

Na hře se dále podílela autorka Pavla 
Tůmová, která ji také režírovala. Kos-
týmy připravila Iveta Stránská, mas-
ky Petra Höhneová, autorem kulis je 
Izabela Imrišková s Jósefem Sciborem. 
A hercům napovídala Věra Fingerhu-
tová. 

autorky Pavly tůmové jsem se zeptal, 
proč právě název Sjezd? a navíc na hor-
ské chatě? 

Máme rádi dvojsmyslné názvy, pro-
tože tak není z názvu hned patrné, 
o co jde. Se slovem sjezd si nejvíce 
lidí představí sjezd na lyžích. No a kde 
jinde než na horské chatě, když jsme 
z hor?  

Jak se Vám tu hraje? Jste zde již podruhé.

Minule byla vysoká návštěvnost, bylo 
tu prý přes sto lidí, výborná atmosféra. 
Připadali jsme si jak na premiéře u nás 
ve Svobodě! I dnes bylo hodně diváků! 
Za takovou diváckou podporu jsme 
opravdu vděční, moc děkujeme!  

I tato hra měla u diváků úspěch. Na 
Sjezd přišlo či přijelo téměř 120 divá-
ků!

Jaroslav Blažek

kultura

Divadlo S.n.Ú. Foto J. Blažek
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čtyři ženy a Jeden Jáchym
Tak často se v životě nestává, že se člověk stane součástí výjimečné skupin-
ky. Není řeč o skupině hudební ani taneční, ale „kapelník“ je úplně jasný. 

Na fotografi i jsou čtyři členky a je-
den malý člen pětigenerační skupiny. 
S pozicí babičky, ač by to do ní nikdo 
neřekl, se právě seznamuje bývalá re-
daktorka Zpravodaje Elena Fajfrová, 
a tak celé této partičce posíláme touto 

cestou ještě jednou velké přání pev-
ného zdraví, hodně lásky, která všech-
ny přidrží pohromadě i mimo čas 
vánoční.
     

redakce

společenská 
kronika

Blahopřejeme 
k významnému 

životnímu jubileu

František Filip

Jan coufal

anna Matějcová

Zdenka Doskočilová

Helena Šťastná

Helena Pecinová

Božena Piskačová

Jarmila Jandíková

Jana Podlipná

eva novotná

Narodili se

ester Šmétková

Vanesa Gabrielová

liliana Jakubíková

leona Jakubíková

Stela Vitvarová

sport

Závody. Jiří Grus

to se často nestává – pět generací. Foto e. Fajfrová
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Dívky a chlapci vyhledávali informa-
ce a obrázky k událostem 17. 11. 1989. 
Vytvořené prezentace přednášeli ve 
dvojicích svým spolužákům v deváté 
třídě. Pustili jsme si autentické do-
kumenty z událostí na Národní třídě, 
střet studentů a dospělých s tehdej-
ší Veřejnou bezpečností, prohlédli 
si spoustu dobových fotek. Napadlo 
nás, že naši práci pojmeme jako pro-
jekt. Pět dvojic deváťáků se rozhodlo, 
že navštíví se svou prezentací čtvr-
tou až osmou třídu a budou se snažit 
mladším žákům o sametové revoluci 
vyprávět. A jak jsme řekli, tak jsme 
udělali. V listopadových dnech de-
váťáci obešli postupně jednotlivé 
třídy a my jsme se podivili, jak žáci 
velmi pozorně dívky i chlapce de-
váté třídy poslouchali a poměrně 
živě s nimi diskutovali. Všichni jsme 
se shodli na tom, jak jsou svoboda 
a demokracie velmi důležité, že si je 
musíme chránit, ale také je nesmíme 
zneužívat. Jak každá svoboda má své 
hranice a stanovená pravidla musíme 
dodržovat, jinak bychom žili v džun-
gli. Nakonec jsem si s deváťáky poví-
dala o dovednostech, které se v tomto 
projektu naučili, a jaké pocity zažíva-
li. Největší dovedností je určitě naučit 

se souvisle, bez nápovědy a zpaměti 
mluvit před druhými, nemít trému 
a udržovat s druhými oční kontakt. 
Celý projekt bychom s deváťáky rádi 
ukončili besedou s osobností, která 
intenzivně události listopadu 1989 
prožívala. Oslovíme paní Dagmar Ha-
vlovou a slib již máme od pana Ctibo-
ra Košťála, který již zrealizoval bese-
du s promítáním v trutnovském kině 
Vesmír.  

Mgr. i. Skořepová, ředitelka školy

sametová revoluce
V měsíci říjnu žáci deváté třídy v hodinách občanské výchovy vytvořili 
prezentace v programu PowerPoint k tématu třicátého výročí sametové 
revoluce. 

škola

nové tváře v našem 
pedagogickém týmu 
Od prvních zářijových dnů náš peda-
gogický tým posílily nové tváře. 

Paní učitelka ve čtvrté třídě Michaela 
Lánová dojíždí z Trutnova. Paní Monika 
Šrůtková z Pilníkova pracuje ve čtvrté tří-
dě jako asistentka pedagoga a také jako 
vychovatelka ve školní družině. Pan uči-
tel Ing. Michal Jindřišek z Jilemnice vyu-
čuje na druhém stupni dějepis a zeměpis. 
V šesté třídě usedá s žáky do lavic paní 
asistentka Veronika Bergerová z Hostin-
ného. Všichni naši noví kolegové mají do 
učitelské profese chuť. Popřejme jim, ať 
se jim na naší škole líbí a chuť a pozitivní 
energie ať je stále při naší nelehké práci 
provází.
 Mgr. i. Skořepová, ředitelka školy

dívky postoupily 
do předměřic 
Počátkem listopadu dívky 3. – 5. třídy 
zabojovaly v Hostinném na okresním 
kole ve florbale a porazily týmy Vrch-
labí, Hostinného a remizovaly s týmem 
Bernartic. 

Poprvé v historii jsme vybojovaly postup 
do krajského kola, na které v lednu po-
jedeme do Předměřic. S florbalkou naši 
školu reprezentovaly:
K. Dostálová, A. Hurdálková, T. Wolfová, 
L. Moravcová, G. Geciová, Š. Adamcová, E. 
Lenhartová, E. Steklá a A. Nováková.
     

Mgr. i. Skořepová, ředitelka školy

škola

Florbalistky z Pilníkova. Foto i. Skořepová

Sametová revoluce v podání deváťáků. 
Foto i. Skořepová

 Vánoční výzdoba v Základní škole. Foto J. Červený
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Na začátku října jsme měli kostýmy 
připravené a krátký pokřik děti také 
zvládly. Mohli jsme vyrazit na setká-
ní permoníků! Celá akce se konala 
v sobotu 5. 10. v podvečer, a přestože 
nám počasí nepřálo, dovoluji si napsat, 
že to byl pro všechny úžasný zážitek. 
A protože děti neviděly představení 

Rýbrcoula, byly ještě dodatečně pozvá-
ny na děkovné dopoledne v kině Ves-
mír. Ptáte se, jak to dopadlo? Výborně!

Trutnov je zapsán v Guinnessově knize 
rekordů jako místo, kde se sešlo nejví-
ce permoníků. Celkový počet byl 156 

permoníků. Abyste viděli, jaké to bylo, 
podívejte se na fotografii. Ráda bych 
také poděkovala rodičům, kteří zajisti-
li přítomnost dětí v Trutnově na této 
akci. 

Soňa Grusová

školní družina – permoníci Z rýbrcoulova podZemí
Školní družina byla oslovena s nabídkou zúčastnit se kulturní akce, jejímž hlavním motivem bylo shromáždit nejví-
ce permoníků na jednom místě. A tak jsme se seznámili se základními pokyny a začaly přípravy. Nejdůležitější byly 
kostýmy. Ty jsme museli připravit podle obecných indicií, které měl každý klan permoníků jiné.

mikulášská návštěva 
Tradiční návštěvu Mikuláše podnikli pilní-
kovští deváťáci. 

Dvě skupiny nastrojených postav i s pedago-
gickým doprovodem zašly prověřit svědomí 
nejednoho malého i staršího Pilníkovana. 
Svou návštěvou Mikuláš s anděly a čerty po-
těšil obyvatele domova pro seniory, děti ve 
školce i na obou školních stupních a nevyne-
chal ani městský úřad a školní jídelnu. Zná-
mé postavy, které straší i těší, se Pilníkovem 
zkrátka procházely už od dopoledních hodin.

JP

Permoníci se školní družinou. Foto S. Grusová

Mikulášská nadílka ve školce. Foto i. Skořepová
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Tak jako dnes i dříve obyvatelé domu 
ukládali plno různých věcí na půdu. Pře-
vážně tam, mezi vrstvami prachu a sena 
jsme nacházeli svědectví doby, v které žili 
majitelé a nájemníci. Bylo to zajímavé 
objevování po mnohokrát znovu a zno-
vu. Vždy když už jsme si mysleli, že je 
vše prohledáno, našli jsme malý ústřižek 
z novin nebo plechovku. Samozřejmě nás 
zajímalo hlavně stáří.

Nejstarší z našich objevů je kniha pro 
mládež o historii vydaná v roce 1781. Je 
částečně poškozená, bez obálky, s přibliž-
ně 180 stránkami. Zajímavostí je záložka 
s tištěným textem,založená někde upro-
střed knihy.

Mezi spoustou zavařovacích sklenic bylo 
pár hezkých odložených kusů porcelá-
nového servisu. Konvička na smetanu, 
víčko cukřenky, víko na jídelní mísu a pár 
dezertních talířků. Vše se zlatočerným 
květovaným dekorem. V té době určitě 
ceněný jídelní servis. Vyrobila ho porce-
lánka Hutschenreuther Hohenberg, zalo-
žená v roce 1814. Jak staré jsou tyto zbylé 
kusy, nevíme.

A jdeme do školy.

3. listopadu 1896 – cvičení 6 Zahrada má 
podobu čtverce, kolem ní má býti udělán 
plot. Jedna strana měří 127 m,? m měří 
celý plot? (Citováno ze školního sešitu, 
který jsme našli.) Překvapilo nás, že je to 
v češtině.

Jaký je odkaz pokladů z pat-
náctky do dnešních dnů? 
Masaryk?

Reliéf s naším prvním prezidentem 
T. G. Masarykem jsme našli na půdě 
opřený o zeď a poškozený. Kde byl 
původně, nevíme, ale byl odstraněn, 
odložen a objevil se v patnáctce. Au-
torem je J. Klempíř. Nechali jsme ho 
opravit sochařem A. Králíčkem (tvůr-
cem soch Brána času v Táboře a Albert 
Einstein v liberecké IqLANDII – pozn. 
redakce), který s námi zároveň spo-
lupracuje na obnovení pískovcového 
ostění a popisného čísla 15.

Příště se budeme věnovat nálezům 
a životu rodiny Pöhlových, pekařů 
z Pilníkova. 

Milan Závodník a ilona Martínková

patnáctka v pilníkově a JeJí poklady ii.
Pokročili jsme s opravami. Rodí se vlastně nová patnáctka. Hurá, už máme konečně krásnou novou střechu, zpevněné 
stropy a nové pískovce okolo oken, ale slíbili jsme poklady. Nejsou to poklady, tak jak bychom si představovali, zlato ani 
drahokamy zde nebyly, je to spíš historické svědectví časů, které dům v Pilníkově vlastně prožil. 

historie

Porcelán. Foto M. Závodník

kniha pro mládež. Foto M. Závodník
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‹  hotel slunce
a je to tady. nastává čas plesů, které mají v Pilníkově dlouhou tradici a konají se 
vždy na sále restaurace Slunce. na pohlednici z 20. let 20. století vidíme vzhled 
sálu, uprostřed podobu hotelu Slunce a dole restaurační místnost s kulečníkem.

  sokol
na fotografii z 60. let 20. století vidíme účastníky Sokolských závodů 
branné zdatnosti v areálu bývalého dětského tábora. Jedním z orga-
nizátorů byl i pan František Hubáček (budoucí Pilníkovský pelikán 
2019). autor fota neznámý

  Zima v pilníkově
V poslední době nejsme v Pilníkově moc zvyklí na velké příděly sněhu.  
na fotografii p. rudolfa Hegra z 26. ledna 1987 jsou vidět vysoké mantinely 
sněhu podél hlavní silnice v dolní části náměstí.

  hokeJ
Mráz a voda, to jsou mimo hokejistickou výbavu dva zásadní „hráči“ 
v hlavní hokejové sezóně. Hokejistů bylo v minulosti v Pilníkově vždy 
dost na to, aby se nejen starali o přírodní led, ale aby si na něm také 
pořádně zahráli. Fotoarchiv M. Pachlové

historie v obraZech
Pro zimní číslo Zpravodaje pro vás pan Haken vybral černobílé snímky. Na nedostatek bílé barvy si na těchto záběrech 
nemůžeme stěžovat. A nechybí na nich tedy ani téma zimních sportů, ovšem dotknou se také příprav na nadcházející  
plesovou sezónu. 
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Pilníkovský z p r avo d a j

Pilníkovský zpravodaj vydává město Pilníkov, 
DiČ: cZ00278190, jako čtvrtletník v nákladu 
450 kusů výtisků a byl zapsán do evidence 
Ministerstva kultury jako periodický tisk 
územního samosprávného celku dne 16. 7. 
2015 pod evidenčním číslem Mk Čr  
e 22191.
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nevyžádané rukopisy a fotografie  
se nevracejí.  

Vaše příspěvky a připomínky  
adresujte na vydavatele MěÚ Pilníkov,  
náměstí 36, 542 42 Pilníkov nebo  
na e-mail: redakce@pilnikov.cz,  
telefon 499 898 922. 

Kontaktní informace: www.pilnikov.cz

Vstupem na akce města Pilníkov souhlasíte 
s pořizováním fotografií a audiovizuálních 
záznamů vás i vašich dětí, které mohou být 
následně použity na internetových stránkách, 
sociálních sítích, v kronice města a Pilníkov-
ském zpravodaji.

Pravidla pro inzerci v Pilníkovském zpravo-
daji naleznete na www.pilnikov.cz 

Šité látkové pytlíčky 
na svačinu či ovoce
V Pilníkově najdete šikovnou paní 
Blanku (hledejte Eidatextil nebo tel. 
605 852 412), která dobře šije a jsou 
u ní k dostání látkové sáčky, tašky, 
ubrousky a další praktické výrobky, 
které vám budou dlouho sloužit, udě-
lají radost i obdarovaným a zároveň to 
může být právě ten první krok ke zlep-
šení ekologické situace nejen nás, ale 
hlavně našich dětí. 

Pro luštitele jsme připravili vánoční nadílku v podobě křížovky. Prvních deset 
nejrychlejších čtenářů, kteří přinesou vyluštěnou křížovku na městský úřad, 
čeká dárková taška města Pilníkov. Ukončení luštitelského mače se dozvíte na 
webových stránkách města. Budeme se těšit na vaše křížovky.

redakce

Křížovka pro každého
Přinášíme vám do adventního času trochu luštění. Uvařte si čaj, hoďte nohy 
nahoru a můžete trochu potrápit mozkové závity.

křížovkatip na dárek


